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Met 24 pagina’s is dit een gemiddelde Ventiel. Er 
zijn dikkere, er zijn dunnere geweest. Maar 
gemiddeld of niet, samen met Joseph, Mark, Jim, 
Pepijn, Joost, Maarten, Peter, Timo, Marion, Dies, 
Menno, Hetty, Rob, Pieter, Willem, Paul en Jan 
hebben we toch weer ruim achtduizend woorden 
geproduceerd. En elk daarvan ademt de liefde voor 
de fiets. Soms zit er wat boosheid in over 
uitblijvende of slecht doordachte maatregelen, 
soms is er blijdschap over de meevallende effecten 
van onze acties, maar altijd is er die oprechte 
emotie over alles dat wel of niet bijdraagt aan 
fietserswelzijn. 
Het ging de voorbije weken (in de aanloop naar de 
verkiezingen) vaak over bestaanszekerheid en 
brede welvaart. Nou, lees de bijdragen in deze 
Ventiel en je weet in elk geval dat onze 
bestaanszekerheid óók nauw verbonden is aan de 
breedte van een fietspad, de aanwezigheid van 30 
km/u-zones en het opheffen van onoverzichtelijke 
situaties. Net zoals brede welvaart voor veel 
fietsers alles te maken heeft met veilig, comfortabel 
en vlot kunnen doortrappen. Zoals de afdeling 
Valkenswaard in dit nummer schrijft: we zijn niet 
veeleisend, maar een gemeente die leefbaarheid, 
bereikbaarheid, veiligheid, duurzaamheid, 
gezondheid en ruimte hoog in het vaandel heeft 
staan (en welke gemeente heeft dat nou niet?), doet 
er goed aan de mobiliteitsplannen te baseren op de 
beste omstandigheden voor de fietser. 
Veel gemeenten zijn bezig met de invulling van de 
mobiliteitsvraagstukken - mooi om ook in dit 
nummer weer te kunnen lezen dat we daar met de 
Fietsersbond in Zuid-Oost Brabant bovenop zitten. 
Al die 21 gemeentebesturen en hun gemeenteraden 
moeten ervan doordrongen raken dat hun mooie 
woorden en vage beloftes niet genoeg zijn voor de 
brede welvaart én de bestaanszekerheid van hun 
burgers.  
Wat ik dan wel weer bijzonder vind (of is het 
gewoon toeval?) is dat het onderwerp dat het 
afgelopen jaar het allermeest besproken is, in dit 
hele nummer onvermeld bijft. En dan heb ik het 
natuurlijk over de elektrische fiets en zijn berijders. 
Uit eigen ervaring kan ik zeggen dat het er de 
afgelopen drie maanden zeker niet minder zijn 
geworden - integendeel.  
Hoe dan ook, wie de 8000 woorden in deze Ventiel 
(of toch een deel daarvan) tot zich heeft genomen, 
weet het weer helemaal zeker: hoe breder het 
fietspad, des te breder de welvaart.! 
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Van wie horen ze hoe het werkt? 
Dat Eindhoven een steeds internationalere stad wordt, zie je 
ook in het spitsuur op de fietspaden. Dat levert soms vreemde 
beelden op die de vraag oproepen wie onze nieuwe bewoners 
uit verre landen uitlegt hoe om te gaan met die typisch 
Nederlandse regels op fietspaden en kruispunten. 
Laatst liep ik van het Diagnostisch Centrum op de 
Stratumsedijk in de ochtendspits (inderdaad nuchter 
bloedprikken) weer naar huis, in de richting van de kruising 
Stratumsedijk/Sint-Jorislaan/Elzentlaan. 
Een vader fietst me voorbij, met een bakfiets met daarin zijn 
zoon die hij naar school brengt. De taal die hij spreekt met zijn 
zoon is overduidelijk niet Nederlands en hun uiterlijk doet aan 
Indiase afkomst denken. Maar met die bakfiets op het fietspad 
tussen de overige fietsers in het spitsuur op weg naar school en 
werk is het een toonbeeld van integratie. 
Ik kijk ze na. Ze naderen het kruispunt tussen de kerk en het 
Parktheater. Het voetgangerslicht staat op rood, maar fietsers 
hebben groen. Een gelukje, ze kunnen zo doorrijden. Denk ik, 
weet ik. Maar dat doet de vader niet. Hij stuurt zijn bakfiets de 
voetgangersoversteekplaats op, naast het fietspad met het 
groene licht, drukt op de gele oversteekknop voor de 
voetgangers en gaat braaf staan wachten tot dat licht, in de 
volgende ronde op groen gaat. Minstens tien seconden staat 
naast hem het fietsverkeerslicht nog op groen. Als ik het niet 
met mijn eigen ogen gezien had, zou ik het niet geloofd hebben. 
Waarom doet die man dat? Wat gaat er door zijn hoofd op 
zo’n moment? Het enige dat ik me uiteindelijk kan voorstellen, 
dat de vader in de war is gebracht door het feit dat er naast 
elkaar twee lichten in dezelfde richting een andere kleur 
hebben, het ene groen en het andere rood. En dan het zekere 
voor het onzekere kiest. 
Als je op zo’n druk kruispunt als dit in de ochtend- of 
avondspits eens een kwartier of zo de tijd neemt om te 
observeren hoe, vooral fietsers en voetgangers, zich vaak met 
doodsverachting naar de overkant haasten, kom je sowieso 
ogen te kort. Voetgangers op het fietspad, fietsers op het 
voetpad, fietsers die tegen het verkeer in fietsen. Het kan 
allemaal. Nou ja, het kan natuurlijk niet, maar het gebeurt 
allemaal. En het loopt eigenlijk, verwonderlijk genoeg, vrijwel 
altijd goed af. 

Wim Boselie 

NNN III EEE UUU WWW SSS    

Fietsersbond op de markt 
Dit najaar gaf de Fietsersbond acte de présence op twee markten, 
de Fietsinformatiemarkt ter gelegenheid van het 50-jarig bestaan 
van Toeristen Wieler Club Asten, op 16 september, en de Andere 
Mèrt Regenboogfestival in Geldrop, op 24 september.  
In Asten werd de stand bemenst door Jan Vleeshouwers en werd 
er 2 maal een lezing gegeven door Aad Smid, onze provinciale 
vertegenwoordiger. Helmi de Ruiter bestierde de stand op de 
Andere Mèrt. 
Beide evenementen waren geslaagd, maar we bereikten jammer 
genoeg maar een zeer beperkt publiek. Zelfs de fietsdrop was niet 
op. In Asten lieten de bezoekers het afweten, hoewel er bij de 
twee lezingen van Aad Smid een klein, maar geïnteresseerd publiek 
was. In Geldrop maakte het geluidsvolume van de bands 
gesprekken erg moeilijk. Volgende keer een controle vooraf waard. 

Jan Vleeshouwers 
 
 

 

Regiodag 2024 

Voor in de agenda’s: de Regiodag 2024 wordt gehouden op 25 mei 2024 in Eindhoven. 

Nadere details volgen in Ventiel 192 van begin maart 2024. 
 

markt Asten met Aad Smit 



 

 
 

Berichten uit Best 
 

Kempenbaan Oost 
Het Kempenbaan Oost-project is bijna klaar. In november wordt voor 
de fietsers en voetgangers de fietserstunnel opengesteld. Een hele 
belangrijke veilige en snelle verbinding voor de fietsers van en naar 
Run-1000 maar ook aansluitend naar het Citycentrum van Veldhoven 
en naar het Noorden via de Julianastraat-Peter Zuidlaan. De fietstunnel 
is half verdiept aangelegd zodat de hellingshoek meevalt.  We zijn zeer 
benieuwd naar het effect op het gebruik en de veiligheid. Als dit goed 
uitpakt kan dit model vaker worden gebruikt op de Kempenbaan en 
overige knelpunten in Veldhoven. Niet alleen veiliger maar ook 
aantrekkelijker om meer mensen gebruik te laten maken van de fiets 
van/naar werk/school/recreatie. De directe communicatie met de 
verkeersprojectleider van Boskalis, de uitvoerder van dit project, 
verliep erg goed, problemen werden snel opgepakt en onverwachte 
aanpassingen in de planning werden tijdig gecommuniceerd en 
toegelicht.  

 

Peter Zuidlaan - Julianastraat 
Het project Peter Zuidlaan-Julianastraat is toch weer vlot getrokken en 
recentelijk is de termijn van inzage en indienen van zienswijzen 

afgesloten. Het is een wens/idee uit 2007 van bewoners uit Zeelst 
om de kern van Zeelst te ontlasten van autoverkeer. Naast het 
aanpassen van de fietspaden, 4 meter breed, enkelzijdig in twee 
richtingen, is ook het openstellen van de Julianastraat voor auto’s 
gepland, de zogenaamde autoverbinding Peter Zuidlaan - 
Julianastraat. 
In het ontwerp zit toch weer de onveilige erg drukke oversteek 
voor fietsers, naar te smalle tweezijdige eenrichting fietspaden met 
ook nog eens voetgangers ter hoogte van de nieuwe aansluiting 
fietspad Kempenbaan Oost. Dit is nu al de drukste fietsroute van 
Veldhoven en de aantallen zullen nog verder toenemen met de 
ASML-groeiplannen Run-1000 en de fietsers in Noord-Zuid 
richting. Dat is een goede ontwikkeling maar wat eerst veilig was 
moet niet onveilig worden. Het stijgende aantal ongevallen met 
gewonden op de Hagendorenseweg (in het verlengde van de 
Julianastraat) doet het ergste vrezen. Wij zetten ons in voor 
verbetering van de fietspaden en proberen de onnodige en 
onveilige autoverbinding te voorkomen. Geen prioriteit voor de 
auto’s zoals ook in de mobiliteitsvisie wordt aangegeven. Maar 
daarover meer in een volgende uitgave van Ventiel. 
 

 

H e t t y  O t t e n   
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Blij met een dode mus 
In oktober werd nieuws bekend over de reconstructie van de 
N620, de weg tussen Son en Best. Al jaren een gevaarlijke 
tweebaansweg, deels met een fietspad dat zeker in het najaar 
door vallende eikels een hindernisparcours wordt, maar deels 
ook zonder fietspad. 
Dat zonder-fietspad-stuk kun je een stukje vermijden als je de 
omleiding neemt via de Achterste Kampenweg en de Oude 
Sonsedijk, maar onvermijdelijk kom je dan toch weer terug op de 
Sonseweg (60 km per uur, voor die enkeling die zich aan de 
snelheid houdt), die je dan ook nog moet oversteken als je vanuit 
Son komt. 
Al jaren geleden was aangekondigd dat die weg heringericht zou 
worden, want ook voor auto's is het daar gevaarlijk. 
Nou, kom maar door dan met die herinrichting... Hoera, het 
fietspad wordt voortaan in rood aangegeven! En er worden een 
paar bomen op kruisingen gekapt waardoor het zicht voor auto's 
en fietsers beter wordt. En dat was het dus. De snelheid blijft 60 
km tot aan de Hoberglaan (de kruising bij de Rendac) en daarna 
80 km, want de gemeente Son vindt een verlaging niet nodig. 

Pling-plong! 
Ik vind al jaren dat een fietsbel een heel nuttige uitvinding is. Zeker nu er 
steeds meer elektrische fietsen op het fietspad te vinden zijn, die je niet 
hoort aankomen en om de een of andere reden je heel krap inhalen. Maar 
de discussies die ik daarover aanga hebben tot een identiteitscrisis bij mij 
geleid. Sommige fietsers vinden dat je alleen bij gevaar moet bellen. 
Anderen schrikken zich kapot van een fietsbel en willen dat dus echt 
nooit meer horen - bovendien worden ze altijd royaal ingehaald, zeggen 
ze en is het ergerlijk om zomaar te bellen. Weer anderen vinden dat ik 
een uitslover ben, je merkt vanzelf of je ingehaald wordt en niemand 
schrikt daarvan, dus hoef je ook geen waarschuwing te geven. 
Maar ik vind het wel zo attent om even een seintje te geven, omdat 
fietspaden lang niet altijd erg breed zijn en soms zelfs onbehoorlijk smal 
en bovendien een groot deel van de fietsers een zekere leeftijd heeft (wat 
een mooie formulering is dat toch), misschien wat doofjes is en wellicht 
ook niet zo heel stuurvast. Is het dan niet gewoon attent en aardig om 
even bescheiden te bellen of, als je geen bescheiden bel hebt, even pling-
plong te roepen? En waarom kun je eigenlijk fietsen kopen zonder bel? 
Het geschreeuw van kuddes wielrenners wekt om de een of andere 
reden vaak agressie op bij mij. Of ben ik nu even onverdraagzaam? 
 

W i l l e m  d e  B r u i j n  

Berichten uit Veldhoven 

 



 

 

 

 

Reactie op Mobiliteitsplan 
gemeente Valkenswaard 
 

Onze algemene constateringen: 
Wij zijn blij met dit Mobiliteitsplan. Ons motto is immers: Veilig, 
comfortabel en vlot fietsen in Valkenswaard. De gemeente zet in op 
leefbaarheid, bereikbaarheid, veiligheid en duurzaamheid.. We voegen 
daar graag gezondheid en ruimte aan toe. Fietsen en lopen zijn gezond! 
En fietsers en wandelaars hebben veel minder ruimte nodig dan de 
auto. Binnen Valkenswaard zijn alle bestemmingen via de fiets of te 
voet bereikbaar. De auto is eigenlijk alleen nodig voor de wekelijkse 
boodschappen. Dus terecht veel aandacht voor de fietser, de 
voetganger en het OV. Hulde wat dat betreft. 

 
Mooie elementen in het Mobiliteitsplan: 

●  30 kilometer wordt de basis. Alleen 50 km op doorgaande 
wegen, daar geeft de fietser ruimte aan de auto, zodat de auto 
elders gelijkwaardig is aan de overige verkeersdeelnemers. 

●  Goede plannen voor fietsnetwerk, met brede geasfalteerde 
paden voor de fietser waarbij deze in de voorrang is. 

●  Inzetten op goed openbaar vervoer. 
 

Er zijn ook zorgen over de uitvoering 
Bij veel zaken draait het toch om de auto. Het duurt ons te lang 
voordat deze dominantie wordt ingeperkt. Dat komt deels door de 
kosten voor de aanpak van de wegen, maar we zijn ook bezorgd over 
het “sjoemelen” met de uitgangspunten, zoals het niet invoeren van de 
30-km/u--zone op Valkenierstraat tussen Bosstraat en Sparrenlaan en 
het niet doorvoeren van de knip in Venbergseweg. Op zulke 
momenten hebben wij de indruk dat politieke invloed en eigen 
belangen zwaarder wegen dan de totale maatschappelijke belangen, 
waarmee we dit mobiliteitsplan ondermijnen. 
Wat de kosten betreft willen wij niet wachten op grote plannen en 
daarom pleiten we voor een voortvarende aanpak die niet te duur 

hoeft te zijn. Daarvoor hebben wij diverse concrete voorstellen: 
●  Volwaardig fietspad op de oude N69 met eigen 

verlichting zoals op de Heikant; het is belachelijk dat dit 
fietspad zo slecht is, terwijl voor de auto de loper is 
uitgelegd door met name de gemeente Waalre. 

●  Parkeerverbod op de Leenderweg ten Oosten van de 
Europalaan 

●  Volwaardig fietsparkeren realiseren bij het OV, met 
name op de Markt en de Valkenierstraat 

●  Asfalteren van diverse fietspaden. De Geenhovensedreef 
krijgt na 10 jaar nieuw asfalt, maar de fietser mag 
minimaal de komende 10 jaar nog over de tegels 
rammelen 

●  Inzetten op deelauto’s, openbaar vervoer en lagere 
parkeernormen bij nieuwbouw, zodat wij snel minder 
auto’s krijgen in Valkenswaard. 

En tot slot, wat betreft het niet afschaffen van betaald parkeren: 
We denken dat de meeste bezoekers uit de gemeente komen. 
Voor hen is het belangrijk dat dit met de fiets kan en dat er niet 
te veel autobewegingen zijn. Voor mensen van buiten is de auto 
soms wel een goed middel. Wij denken niet dat zij wel komen als 
het parkeren gratis is. Of dat zij wegblijven omdat zij een paar 
euro moeten betalen. Moet daar nu de aantrekkelijkheid van 
onze gemeente vanaf hangen? De gemeente gaat nu inkomsten 
missen, terwijl zij wel veel grond gratis en voor niks beschikbaar 
stelt en kosten heeft voor onderhoud en beheer. Dat moet dan 
betaald worden uit de algemene middelen. Dus de auto wordt 
wéér gesubsidieerd! Een ontwikkeling die in strijd is met het 
mooie mobiliteitsplan. 
14 september 2023, Fietsersbond Valkenswaard, uitgesproken in 
de gemeenteraad 
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M a r k  S o m e r s  e n   M a a r t e n  C r e e m e r s  

Vacature afdeling Valkenswaard 
Eind februari hebben wij u geïnformeerd over het overlijden van onze vrijwilliger Paul Liefrink. We zijn nu nog met zijn tweeën van de 
onderafdeling Valkenswaard. Dat is te weinig om de afdeling goed draaiend te houden. Daarom zoeken wij een opvolger voor Paul. 

Werkzaamheden zijn: 
●  Meedenken over het opstellen en uitvoeren van het fietsbeleid in onze mooie gemeente 

●  Daarvoor zoeken naar mooie oplossingen voor knelpunten 

●  Vinger aan de pols houden bij de uitvoering van de plannen 

●  Hierover overleg voeren met fietsers, onze leden, de gemeente en andere organisaties in Valkenswaard. 

We zoeken hiervoor iemand die: 
●  Enkele uren per maand wil vrijmaken voor de belangen van onze fietsers 

●  Inziet dat fietsen steeds belangrijk wordt in Valkenswaard (behalve de wekelijkse boodschappen, kun je alle plekken in 

Valkenswaard met de fiets bereiken) 

●  Het leuk vindt om zich te verdiepen in goede oplossingen voor de fietser 

●  Af en toe achter zaken aanjaagt als het moeilijk is goede afspraken te maken 

●  Graag deel uitmaakt van een klein maar betrokken team. 

Als het niks voor uzelf is, kent u wellicht een inwoner uit Valkenswaard die belangstelling heeft voor deze rol. Wij verzoeken u dan om 
hem of haar naar ons door te verwijzen. 

Met vriendelijke groeten, 

Fietsersbond Valkenswaard 
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J o s e p h  v a n  d e n  E n d e n  

Berichten uit Bergeijk 
 

Dat er voor een 30 km/u-zone gekozen wordt, bij aanvang 

en einde voorzien van een verkeersremmende versmalling, 

valt alleen maar toe te juichen, maar wordt door gemeentes 

maar al te vaak als argument gebruikt om de fietsers ‘de weg 

op te sturen’. Een keuze die de Fietsersbond ten zeerste 

betreurt! We willen de gemeente Bergeijk graag wijzen op 

een rapport SWOV/R-2022-6 van de SWOV (Stichting 

Wetenschappelijk Onderzoek verkeersveiligheid) dat gaat 

over de 7 kenmerken die een fietsroute veilig maken, waarbij 

enkele adviezen nauw aansluiten bij het advies van de 

Fietsersbond. Met name de kenmerken (3) zo min mogelijk 

kruispunten, vooral met gebiedsontsluitingswegen, (4) zo 

veel mogelijk solitaire fietspaden, (5) zo min mogelijk over 

gebiedsontsluitingswegen zonder vrij liggend fietspad, en (7) 

zo min mogelijk overgangen en onderbrekingen. 

Deze opgesomde kenmerken worden in het zo goed als 

definitieve ontwerp van de Traverse door de gemeente 

Bergeijk vooralsnog naast zich neergelegd. Hier is het 

spreekwoord; ‘Beter ten halve gekeerd dan ten hele 

gedwaald’, zeker van toepassing. 

Fietsambities van de gemeente Bergeijk 
De afgelopen jaren heeft de gemeente Bergeijk flink geïnvesteerd 

om alle kernen met elkaar te verbinden. 

Dat de fietsambities van de gemeente Bergeijk hierdoor meer dan 

waar worden gemaakt blijkt uit zowel het gerealiseerde fietspad 

tussen Luyksgestel en Weebosch, het fietspad tussen 

Westerhoven en Riethoven alsook het fietspad Walik richting 

Veldhoven/Waalre etc. 

Met deze fietsambitie wil de gemeente een gedragsverandering 

realiseren, een andere manier van denken waarbij de fiets het 

belangrijkste alternatief wordt voor de auto. Een geweldig streven 

natuurlijk, maar deze fietsambitie blijkt op te houden tijdens een 

bespreking met ambtenaren van de gemeente Bergeijk en een 

afvaardiging van de Fietsersbond over de ‘Traverse’, een deel van 

de Dorpstraat tussen bakkerij van Heeswijk en de Kiosk te 

Luyksgestel. Ondanks het dringende advies van de Fietsersbond 

om de fietspaden op het traject van Traverse aan weerszijde 

gescheiden te houden van de rijweg en de voorrangsregel te 

handhaven, bleef de gemeente vasthouden aan het voorstel om 

deze op de rijweg te situeren en de voorrangsregel op te heffen. 

Traverse Dorpstraat Luyksgestel 
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M a r g o  v a n  G e s t e l  

Berichten uit Reusel 
 

Kempendorpen zetten met nieuw liftconcept 
in op minder autogebruik 
De Kempen heeft vier tijdelijke liftpunten gekregen om liftend 
van A naar B te reizen. Deze liftpunten vormen de aftrap van 
“F’kes meerijden”, een initiatief waarbij dorpsgenoten worden 
gestimuleerd om meer samen te reizen en vaker de auto te 
laten staan. Eersel, Bladel, Reusel-De Mierden en Bergeijk gaven 
met de opening van de vier liftpunten in hun gemeenten het 
startsein.  
 
F’kes Meerijden 
De wegen in de Brainportregio raken alsmaar voller en daarom 
is automijding een belangrijke pijler binnen het programma 
Brainport Bereikbaar. Met name in dorpskernen blijkt het laten 
staan van de auto een uitdaging. Het openbaar vervoer kent in 
veel gevallen een beperkte dienstregeling en de opkomst van 
deelconcepten - denk aan deelauto’s, scooters, fietsen en 
bakfietsen - beperkt zich tot nu toe vooral tot stedelijk gebied. 
Een initiatief dat zich juist specifiek gaat richten op minder en 
slimmer reizen in landelijk gebied, is F’kes Meerijden. F’kes 
Meerijden geeft een nieuwe invulling aan het fenomeen liften en 
faciliteert liftpunten in het dorp. Daar reizen geen vreemden, 
maar juist dorpsgenoten met elkaar samen. Want juist in een 
dorp is de sociale cohesie sterk en heerst een ‘ons-kent-ons-
cultuur’. 
 
Liftmentaliteit 
Met de vier tijdelijke liftpunten zet de regio de eerste stap naar 
minder en slimmer reizen. De inwoners van Eersel, Bladel, 
Reusel-De Mierden en Bergeijk krijgen de mogelijkheid tot 
‘proefliften’. Inwoners kunnen met de fiets naar de liftplek en 
van daaruit met iemand meerijden. Eline Swinkels (Brainport 
Bereikbaar): “We willen de nieuwe liftmentaliteit introduceren 
en inwoners laten ervaren dat samen reizen met bekenden 
helemaal niet zo gek is.” Het doel is op termijn het liftnetwerk 
uit te breiden met zes liftzuilen in de vier Kempense gemeenten 
en het liften te testen. 
 
Duim en blauw bord 
De opstapmogelijkheden om te liften zijn voor automobilisten 
en lifters te herkennen aan een grote duim - het internationale 
symbool voor liften - in combinatie met een blauw bord dat in 
vorm geïnspireerd is op de welbekende bushalte. “De associatie 
met even stoppen en meerijden is daarmee snel gelegd”, aldus 
Swinkels. Op het blauwe bord staat het liftconcept nog eens 
uitgelegd in een simpel stappenplan: duim omhoog, wachten op 
een lift, f’kes meerijden. 
 

Meer weten? 
F'kes meerijden is een initiatief van Brainport Bereikbaar. Meer 
informatie vind je via www.brainportbereikbaar.nl 

 

(Advertentie) 
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Een top-24 voor 2024 
De afgelopen tien jaar is het aantal fietsers in 
Eindhoven met 34% toegenomen, maar de 
fietsvriendelijkheid van de stad wordt nog steeds als 
matig beschouwd, en het aantal ernstige 
verkeersongevallen is onveranderd hoog. De 
gemeente zet in op een ambitieus fietsbeleid, waarbij 
de stad in 2030 tot de beste fietssteden in Nederland 
moet gaan behoren, het aantal verkeersongevallen met 
fietsers minimaal gehalveerd is, en het aandeel van de 
fiets in verplaatsingen van minder dan 7.5 km minimaal 
50% moet worden. Aan het eind van het jaar moet 
een nieuw masterplan verschijnen dat beschrijft hoe 
we daar moeten gaan komen.  
Maar dit is allemaal voor de wat langere termijn, en 
om al volgend jaar te komen tot een concrete 
verbetering van de fietsvriendelijkheid heeft de 
fietsersbond samen met de gemeenteraad op 2 
november een informatieavond georganiseerd. Hierbij 
hebben wij van begin af benadrukt dat het geen 
partijpolitieke bijeenkomst diende te worden, en ik 
denk dat we daar goed in zijn geslaagd. De avond had 
als doel het verzamelen van zoveel mogelijk op korte 
termijn uitvoerbare ideeën, om te komen tot een ‘top 
24 van 2024’. Ongeveer 50 mensen waren in de 
commissiekamer van het stadhuis aanwezig, daarnaast 
had een tiental fietsersbondleden via mail input 
geleverd, die ook op deze avond is meegenomen. Om 
te voorkomen dat de avond te veel over het centrum 
van de stad zou gaan was per stadsdeel een 
discussietafel geregeld. Enkele ter plekke goed 
bekende fietsersbondleden traden daarbij op als 
gespreksleider. 
In totaal werden er ruim 200 ideeën opgehaald, over 
bijvoorbeeld verkeerslichtafstellingen, 
fietsparkeerplaatsen, het scheiden van 
verkeersstromen, bewegwijzering en gevaarlijke 
kruisingen. Uit deze lijst hebben de raadsleden van GL, 
Volt, D66 en PvdA een top-24 samengesteld. Deze is 
een week later tijdens de discussie van de begroting 
gepresenteerd. Wethouder Monique Esselbrugge deed 
daarbij de toezegging dat volgend jaar “zoveel 
mogelijk” verbeteringen van de top-24 gerealiseerd 
gaan worden. En alhoewel die belofte niet echt 
concreet is, is het wel iets waar we haar indien nodig 
op zullen gaan aanspreken. 
Er was, als intermezzo, een boeiend verhaal over het 
ontwikkelen van de Hovenring, ruim tien jaar geleden. 
Met het gegeven dat de verbeteringen al in 2024 
gerealiseerd moeten kunnen worden zijn we 
vanzelfsprekend niet op zoek geweest naar een 
nieuwe Hovenring. Wat bijvoorbeeld wel de lijst heeft 
gehaald: meer opstelruimte bij de oversteek van de 
Limburglaan, de voorrang bij de uitgang van de 

parkeergarage van de Heuvelgalerie, fietsvriendelijke 
drempels in de woonwijken, de kruising van de 
Marconilaan met de Anthony van Leeuwenhoeklaan, en 
toch ook weer het Floraplein. 
De opkomst deze avond was goed, de sfeer was 
uitstekend, maar er zijn een paar zaken die een 
volgende keer beter zouden moeten. Zo was er na het 
verzamelen van alle ideeën geen tijd meer voor een 
plenaire discussie over die verbeteringen, wat betekent 
dat er geen toetsing heeft plaats kunnen vinden of de 
soms ook aangedragen oplossingen wel zo ideaal zijn. 
Als voorbeeld is het verlenen van tegelijk groen voor 
alle fietsers op een kruispunt bijvoorbeeld op 
kruisingen met ring volgens ons af te raden. Ook 
tussen de informatieavond en de presentatie van de 
top-24 was er te weinig tijd om gezamenlijk de top-24 
te bespreken. Maar dit initiatief verdient zeker 
navolging, zodat we volgend jaar hopelijk tot een nog 
betere top-25 voor 2025 kunnen komen. Want die 
lange-termijnverbeteringen, die kosten nu eenmaal veel 
tijd. 

(Advertentie) 
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en keuzes voor het omlaag brengen van de snelheid, 
waartoe de Motie30 oproept. In ieder geval binnen de 
bebouwde kom alleen nog afwijken van 
maximumsnelheid 30 als het echt niet anders kan. Dat is 
vaak een interpretatiekwestie en dat leidt er weer toe 
dat veel gemeenten de kat uit de boom kijken. Een 
gemeente moet zelf beoordelen welke 
snelheidscategorie een weg moet krijgen op basis van 
het huidige gebruik en inrichting. De druk ligt daarmee 
op de gemeente – er is maatwerk vereist. Omdat er zo 
veel te winnen valt met het doorzetten van het 30-
regime (miljardenbesparing op ongelukgerelateerde 
kosten en rustiger rijgedrag zelfs waar 50 nog wel is 
toegestaan zoals in het voorbeeld van Brussel) komt de 
vraag op of het allemaal niet een beetje stoerder en 
sneller kan.  
 
Maar eerst maar eens luisteren naar de Eindhovense 
aanpak. 

30 DOEN! 

Ledenavond 9 november 
Op 9 november hebben we in ‘t Rozenknopje onze 
jaarlijkse ledenavond gehouden, dit keer over het 
actuele thema ‘Motie 30’, dat is het besluit van de 
gemeenteraad om de snelheid in de stad standaard 
op 30 te zetten, tenzij puntje-puntje-puntje. Juist daar 
wilden we discussie over, want wat vindt de 
Eindhovense fietser? 
We begonnen, vroeger dan sommige gasten gedacht 
hadden, met een welkom door Stefan Kramer. Even 
de zaal testen qua aandacht, verstaanbaarheid en dan 
snel door met Pieter Nuiten over wat we als 
fietsersbond doen en de resultaten in Eindhoven van 
het afgelopen jaar waar we trots op zijn. Binnenkort 
is dat allemaal op de website na te lezen.  
Ross Goorden van het landelijk bureau nam ons toen 
mee in de overwegingen en de onderbouwing. 

Saskia Menger van de gemeente Eindhoven is 
projectleider van de uitvoering van Motie30 in onze stad. 
Zij lichtte de aanpak van Eindhoven toe. De gemeente 
heeft allereerst de opdracht aan Arcades gegeven de 
wegen te categoriseren aan de hand van de CROW-
richtlijnen. Dat heeft geresulteerd in een rapport 
‘Eindhovense kansen met 30’ dat afgelopen voorjaar is  

Aansprekende voorbeelden uit Oslo, Helsinki en 
Brussel waar rigoureus kiezen voor 30 veel goeds 
heeft gebracht. En dan Nederland, dat bulkt van de 
expertise en toch een beetje voorzichtig met 
richtlijnen komt en dan nog voorlopig. Kennisinstituut 
CROW staat opgesteld om gemeenten (als 
wegbeheerder) te helpen bij het maken van plannen 
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verschenen. Daaruit blijkt dat op veel wegen de 
maximumsnelheid omlaag kan worden gebracht. Soms 
van 70>50 maar vaker van 50>30 km/u. Omdat 
uitvoering van de voorstellen uit het rapport tijd kost, 
enerzijds omdat er nog discussie is over de methode 
van invoering, anderzijds omdat het ook moet passen in 
de mobiliteitsnota die nog in ontwikkeling is, is een plan 
gemaakt – vastgelegd in de ‘Kaart Eindhoven Motie 30 
km’ - om alvast de snelheid te verlagen op wegen die 
geen aanpassing vergen volgens de nieuwe richtlijnen. 
De discussie begon al lekker op gang te komen, maar de 
pauze nog een keer uitstellen vond uiteindelijk niemand 
een goed idee. 
Na een pauze werd gediscussieerd over de aanpak die 
wij wensen en over wegen die nu ook zonder 
verandering al 30 kunnen worden. Belangrijke vraag aan 
de aanwezigen was of je eerst de wegen aanpast voor je 
de toegestane snelheid verlaagt, of meteen naar 30 gaat 
en pas later eventuele noodzakelijke aanpassingen doet, 
b.v. bij een onderhoudsbeurt. De zaal was sterk voor nu 

aanpakken en niet wachten op herinrichting. In de 
mobiliteitswereld is dat de Amsterdamse aanpak gaan 
heten: 30 gewoon doen. Het idee is daarmee vooral 
een mentaliteitsverandering in gang te zetten. De 
praktische aanpak van Eindhoven zou je als een 
tussenvorm kunnen zien. Eerst maar eens dat 
laaghangende fruit plukken en ervaring opbouwen. We 
zijn allemaal reuze benieuwd en hebben ook allemaal 
wel een mening. We denken gezien te hebben dat we 
een goed onderwerp aangepakt hebben en dat de 
sprekers ons wijzer en nog meer betrokken gemaakt 
hebben. 
We hebben eigenlijk ook meteen een prachtig thema 
voor de volgende aflevering aangereikt gekregen: de 
kracht van handhaving en de weerbarstige 
implementatie ervan. 
Meer informatie vindt u op de site van de gemeente: 
https://www.eindhoven.nl/stad-en-
wonen/verkeer/verkeersveiligheid/snelheidsverlaging-
binnen-de-bebouwde-kom 
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Berichten uit Helmond 
 

Gladheidsbestrijding 
Begin oktober hebben we ambtelijk overleg gehad met de gemeente 
over de gladheidsbestrijding. We zijn geïnformeerd over werkwijze 
van de gemeente en de vergaande automatisering van de 
gladheidsbestrijding. Aan de hand van de kaart met routes hebben wij 
nog enkele aanvullingen en wijzigingen voorgesteld (onder andere 
naar aanleiding van de verplaatsing van het Knippenbergcollege). En 
nu afwachten hoe het de komende winter gaat. 
 

Stationsfietsenstalling 
In het Ventiel van september vorig jaar hebben wij beschreven, dat er 
serieuze problemen waren met de bewaakte fietsenstalling bij het 
Helmondse hoofdstation. We hebben toen met name aandacht 
besteed aan het feit, dat maar via een enkele toegang ingecheckt kan 
worden. Dat duurt te lang voor de haastige treinreiziger; hij zet zijn 
fiets dan maar onbewaakt ergens in de openbare ruimte. Daar was bij 
het ontwerp van het nieuwe stationsplein geen rekening mee 
gehouden. Dit leidde tot chaotische taferelen.  
Wij hebben begrepen dat er over deze kwestie overleg is geweest 
met de NS als beheerder van de fietsenstalling, maar dat heeft tot nu 
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wel willen weten hoe het moet met het in hun ogen ook zo 
noodzakelijke autoverkeer. Ze missen een visie op de 
hoofdwegenstructuur, zeker als de Traverse afgewaardeerd gaat 
worden. Daarnaast vragen zij zich af hoe al die ambitieuze 
plannen betaald moeten worden. 
In een informele vergadering van de raadscommissie Omgeving 
hebben de oppositiepartijen (met name CDA en VVD) al hun 
twijfels laten horen over het realiteitsgehalte van het 
voorgestelde beleid. 
Er waren zo’n 300 zienswijzen ingediend; een aantal heeft geleid 
tot enkele aanpassingen De transitieopgave is echter overeind 
gebleven. 
Op 31 oktober heeft de gemeenteraad na een stevige discussie 
de aangepaste versie van de Mobiliteitsvisie vastgesteld. Heel 
typisch was overigens, dat de oppositie op grote lijnen kon 
instemmen met de voorgestelde beleidslijnen, maar toch vast 
hield aan het traditionele mobiliteitsbeleid met de auto als 
dominant vervoermiddel. 
 

Overleg wethouder Bonte 

toe niet tot zichtbare resultaten 
geleid. De gemeente heeft er recent 
voor gekozen het (onbewaakt) stallen 
van fietsen in de openbare ruimte dan 
maar toe te laten en heeft daarvoor 
een aantal vakken aangegeven. Die 
stonden in de kortste keren vol (zie 
foto). 
Daarnaast is er nog een ernstig 
probleem: Omdat het toezicht is 
beperkt tot een paar camera’s hebben 
dieven hun kans schoon gezien door 
de afgelopen maanden enkele 
tientallen fietsen (vooral ebikes) uit 
de (bewaakte!!) stalling weg te halen. 
Wij pleiten er daarom voor toch 
personeel in te zetten om de fietsen 
te bewaken.  

 
Mobiliteitsvisie Helmond 2040 vastgesteld 
In Ventiel 189 hebben wij het gehad over het concept van de 
Mobiliteitsvisie Helmond 2040 en over onze (positieve) reactie. 
In de Mobiliteitsvisie neemt de mobiliteitstransitie een centrale plaats 
in: fietsers en voetgangers krijgen prioriteit in het Helmondse 
centrum; de auto krijgt een minder dominante positie. Dat houdt 
onder andere in, dat het straatparkeren wordt beperkt en dat 
parkeergarages aan de rand van het centrum de parkeerbehoefte 
moeten opvangen. Daarnaast wil de gemeente minder autoverkeer 
door het centrum, als dat verkeer daar niets te zoeken heeft. 
Uit de verschillende reacties blijkt, dat veel Helmonders de beoogde 
verbetering van de leefbaarheid in het centrale deel van de stad wel 
degelijk zien zitten. Toch heeft een deel wel moeite met het 
terugdringen van de auto. Met name de ondernemers en het 
centrummanagement hebben laten horen, dat zij het prima vinden, 
dat andere vervoerswijzen worden gestimuleerd, maar dat zij dan 

Stationsplein 

regio en zal als een eigenstandig project worden uitgewerkt. 
In de Stuurgroep N279 is afgesproken, dat de bouw van een 
viaduct t.p.v. de Vlierdensedijk en de verdere uitwerking van de 
snelfietsroute naar Gemert los van het N279-project zullen 
worden aangepakt. 
De verharding van de fietsroute door het Groot Goor blijft 
aandacht vragen, hoewel het wel de intentie van de gemeente is 
dit project binnen een redelijke termijn te realiseren. 
Om de diefstal van fietsen uit de stationsfietsenstalling lastiger te 
maken heeft de gemeente aan de NS voorgesteld de stalling ’s 
nachts te sluiten. 
Tenslotte hebben wij de wethouder voorgesteld de 
marktkramen aan de noordzijde van het Ameideplein iets te 
verplaatsen (er is ruimte genoeg), opdat het fietspad tussen de 
Noord-Koninginnewal en de Marktstraat ook op zaterdag 
beschikbaar is. Het zou mooi zijn, als dat ook zou kunnen op de 
Watermolenwal. 
 

Op 1 november mochten we weer 
aanschuiven bij de tafel van 
wethouder Bonte. Wij hadden een 
waslijst van onderwerpen, die helaas 
niet allemaal besproken konden 
worden in de beschikbare tijd. 
We hebben het uiteraard wel gehad 
over de Mobiliteitsvisie. De 
gemeente gaat die nu verder 
uitwerken in meer concrete 
beleidslijnen en daarin passen de 
projecten onder het begrip 
fietsagenda. Wij hebben afgesproken 
daar graag bij betrokken te willen 
worden. De wethouder heeft dit 
toegezegd. De fietsagenda zou begin 
2024 in concept gereed moeten zijn. 
De downgrading van de Traverse ligt 
erg gevoelig in de stad en ook in de 



 

 
 
 
 
 
 

Berichten uit Geldrop - Mierlo 
 

          R o b  v a n  S t r a t u m  

HOV of toch liever HSF? 
Onlangs las ik in het Eindhovens Dagblad over een snelle 
busverbinding over vrijliggende banen, van Ekkersrijt via de Westkant 
van Eindhoven naar Maarheeze. Met die troef wil Zuidoost-Brabant 
voorkomen dat het verkeer vast gaat lopen als de Brainportregio een 
groeispurt gaat maken. 
De aanleg van de circa 50 kilometer lange HOV-busbaan zou na 2030 
moeten beginnen en in 2040 klaar zijn. HOV staat voor Hoogwaardig 
Openbaar Vervoer en houdt in dat bussen over een vrijliggende baan 
rijden, om de paar minuten vertrekken en sneller rijden dan de 
gewone bus. 
Het ministerie van Infrastructuur en Waterstaat onderzoekt of zo'n 
HOV-lijn kan en of er geld voor is. Dat hij wenselijk is, daarover 
werden de Metropoolregio - waarin de 21 regiogemeenten 
samenwerken - en het ministerie het al in 2021 eens. Er komen 
200.000 tot 300.000 mensen bij in Zuidoost-Brabant, dus zijn nieuwe, 
snelle busbanen hard nodig. 
Het blijft niet bij deze baan alleen; de regio wil ook twee lijnen vanuit 
het station richting Ekkersrijt en naar bedrijventerrein De Run 

aanleggen. Die laatste lijn staat het hoogst op de prioriteitenlijst, 
omdat langs die route veel woningen komen. 
Die HOV lijnen gaan duidelijk voorzien in een grote behoefte, 
als ze er al ooit komen, want de plannen zijn duur en geld is 
tegenwoordig schaars. De grote vraag die bij mij opkomt is dan: 
waarom gaat de Metropoolregio niet tegelijkertijd werken aan 
een netwerk van HSF: Hoge Snelheids Fietspaden? Immers, er 
liggen al flinke stukken HSF (wat HSF precies inhoudt zullen we 
nog moeten definiëren, maar het komt natuurlijk neer op 
kwaliteitseisen op het gebied van breedte, verlichting, vrij van 
niet-fietsverkeer, geen gevaarlijke kruisingen enzovoorts), je 
hoeft die alleen maar met elkaar te verbinden en gevaarlijke 
knelpunten eruit te halen. Een HSF neemt ook veel minder 
ruimte in beslag dan een HOV en kan dus veel sneller en 
goedkoper aangelegd worden. 
De HSF op de agenda krijgen is natuurlijk niet iets voor alleen 
de onderafdeling Geldrop-Mierlo, en ik ga dan ook aankloppen 
bij de regio, de provincie en het landelijk buro. De eerste stap is 
inmiddels gezet tijdens de 30-km bijeenkomst van 9 november.  
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Brainportlijn HOV 
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Berichten uit Gemert-Bakel 
 

Najaar 2023 

West-Om/Heuvel 
De West-Om is de verbindingsroute tussen Gemert-Centrum, 
of verder, richting Boekel. De Heuvel ligt ter hoogte van het 
verkeersplein, inclusief rotonde, grenst aan de N279. Zowel het 
autoverkeer N279 als West-Om vermengt zich ter plekke met 
het fietsverkeer (een 4-tal oversteken) en OV. De situatie is 
aangemerkt als HUB, een middelpunt van vervoerswijzen. Al 
met al een opmerkelijke situatie: de toegestane 80km/u snelheid 
ter plaatse, beperkte opstelruimte fietsverkeer en een slordig 
aangelegde fietsrouting. De drukte met files, ook buiten de spits, 
zorgt voor oponthoud, zowel voor fietser als automobilist. Met 
als gevolg slecht overzicht en haastig en onverantwoord 
rijgedrag. Zowel door (snel)fietsers als snelverkeer. 
De West-Om is eveneens een 80 km/u weg met aan de 
noordzijde een 2-richtingen fietspad. 
Langs de aanwezige ventweg bevinden zich 2 carpoolplekken, 
tevens een ruime fietsparkeerplaats voor 100-150 fietsen, vooral 
ten dienste van scholieren voortgezet en beroepsonderwijs 
Beek&Donk en Eindhoven/Helmond.  

D i e s  v a n  S o e l e n  

 

Hoewel op termijn, mogelijk binnen 2 jaar, begonnen wordt aan 
een herinrichting van de N279 ter plekke, inclusief de doorfiets-
snelle fietsroutes Helmond en Eindhoven, is de huidige situatie 
nogal complex. Een verkeersongeval met fietser en auto was 
aanleiding, helaas dus, om bij de verkeersambtenaar aandacht te 
vragen voor de problematiek inzake weginrichting en 
verkeersveiligheid. Na schouwing en het insturen van 
fotomateriaal inclusief ons standpunt over een niet acceptabele 
situatie volgde alsnog een gesprek met de verkeersambtenaren. 
Zij gaan mee in ons verzoek de situatie aan te pakken en op 
onderdelen veiliger en meer overzichtelijk te maken.  

Westom Heuvel HUB met fietstracé en PR Westom Heuvel Naderend fietsersoversteek OV 80 km 

Gemert-Centrum 
Alle ruimte voor de auto en de Fiets naar de zijlijn? 
Met wonen en werken vormt mobiliteit een heilige 3-
eenheid van alom aanwezige bedrijvigheid in onze 
samenleving. Ook in Gemert-Bakel. Niet verwonderlijk dus 
dat vooral autoverkeer ook in Gemert-centrum dominant 
aanwezig is. En ondanks een 30 km aanpak en een alternatief 
om Gemert buitenom (Noordom) te nemen, stuift menig 
automobilist nog steeds met 50km/u door de straten. 
Volgens de Vlaamse transformatie strateeg Jo Caudron 
bevinden we ons allen in een lineair geplande economie. 
Alle noodzakelijke voorzieningen moeten en mogen van 
dichtbij en veraf te bereiken zijn. Werk, boodschappen 
doen, naar de dokter en als het even kan met de auto 
geparkeerd voor het gemeentehuis om het nieuwe rijbewijs 
af te halen. 
Caudron beschrijft in zijn boek “De Wereld Is Rond” de 
auto als een bron van vrijheid, maar vooral ook als onveilig, 
met een negatieve impact op klimaat en gezondheid”, 
bovendien inefficiënt en duur. Zo ook de huidige situatie in 
Gemert-centrum. Met ruim 2000 nieuw te bouwen huizen, 

Doonheide en Groene steeg, de aanleg van een luxe 
recreatie woonpark aan de Grotelse Hei, c.q. natuurgebied 
De Biezen en inbreidingsnieuwbouw, stevent Gemert af op 
een steeds drukker wordend verstedelijkt werk-, woon- en 
mobiliteitsgebied. 
Opmerkelijk genoeg ontbreekt het Gemert nog steeds aan 
een zorgvuldig en helder ontwikkelde mobiliteitsvisie. “Het 
doet z’n eigen” oftewel “’t Kumt goed” blijkt nog steeds in 
de ziel van menig bestuurlijk en politiek actief Gemertenaar 
te huizen. Wij, fietsers van huis uit, vragen ons dus af, wat en 
hoe met het fietsverkeer in Gemert-Bakel? 
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Wat te doen? 
Zowel op bestuurlijk en politiek vlak, uitgezonderd Veilig 
Verkeer, is er weinig visie en actie dus. Vanuit de Fietsersbond 
willen we daarom een eigen visie presenteren. Hulpmiddel 
daarbij kan zijn de zogenaamde ‘Checklist Ontwerpprincipes  
15-minutenstad’. Uitgangspunt daarbij is ’de mens centraal en 
verplaatsingen zijn duurzaam’. Voetganger, fietser, OV en 
deelmobiliteit staan voorop, daarna de auto. Huiswerk dus voor 
de Fietsersbond, afdeling Gemert-Bakel. 
 

Doorfietsroutes naar Helmond en Eindhoven 
v.v. 
Samenhang, Beleving en Ruimtelijke Integratie, een schijf van 5+3 
Onlangs organiseerde Tauw-Ingenieurs en Verkeersgroep een 
bijeenkomst Snelfietspad Gemert-Eindhoven v.v. Op een druk 
bezochte bijeenkomst in Lieshout kregen we een presentatie en 
onderling overleg over het uit te voeren traject. Met alle te 
verwachten en op te lossen gemakken en ongemakken die de 
snel- en doorfietser te wachten staan. 
Voor Gemert-Bakel gaat het om het deeltraject langs de N272, 

Gemert-centrum, Foto vanuit oogpunt fietsertjes bekeken 

vanaf Westom/Heuvel tot aan gemeentegrens met Laarbeek, ter 
hoogte van de Peeleindseweg, afslag naar Donk. ‘Deelgebied 4’ in 
ambtelijke taal. 
Het uit te voeren traject wordt meegenomen in een totaalaanpak 
van de N272. Op de rotonde, annex verkeersplein, willen we ruim 
baan voor de fietser. Niet alleen een fietsbrug, fietstunnel, onder 
of over de autoweg. Ook vragen wij als Fietsersbond aandacht 
voor een samenhangend, veilig en overzichtelijk geheel van 
fietsrijbanen op het verkeersplein. Een soort van fietsersrotonde, 
onder of bovengronds. 
Volgens de laatste berichten vanuit het gemeentehuis zou de 
voorkeur naar ondertunneling gaan ter hoogte van de Peeleindse 

 

weg, afslag “de Donk”. Dit in samenhang met de afslag van 
snelverkeer, eveneens richting Donk. 
Het tracé Gemert-Laarbeek is een intensief gebruikte fietsroute. 
Ook hier willen we aandacht vragen voor een samenhangend 
verbindend geheel dat logisch aansluit op de plaats van herkomst 
en bestemming. Voor Gemert-Bakel dus naast Eindhoven 
aansluiten op de fietsnetwerken Helmond en Meijerijstad/Den 
Bosch. Uiteraard nemen we ook de andere beoordelingscriteria 
mee in het ontwerp snel-/doorfietsverbinding, te weten directheid, 
aantrekkelijkheid, verkeersveiligheid en comfort. Een niet eerder 
genoemd criterium is ruimtelijke integratie van schoolverkeer 
annex bestemming en herkomst, eveneens van werk en bedrijven, 
culturele en maatschappelijke voorzieningen. Natuur, horeca en 
historie krijgen er een plek. Samengevat gaat het om een sociaal-
economisch en duurzaam doordacht fietsmobiliteitsplan. De 
aanwezigheid van N272, N615 en N279 zou als rode draad in het 
ontwerp meegenomen kunnen worden.  
Gezien bereikbaarheid en ligging mogen fietstracés wèl die rode 
draad van het snelverkeer volgen, echter niet per se aangehaakt in 
directe nabijheid van de autowegen. Dit om redenen van 
geluidsuitstoot en ecologisch/sociale factoren. Bij het tracé 

6 Snel Doorfietspad Eindhoven. Huidig tracé N279 - 272 

Gemert-Eindhoven is het dus aan ons om zowel de schijf van 5 als 
die van 3 daarbij te betrekken, een schijf van 5+3 dus.  

 
Eigenaarschap input? 
Bureau Tauw verwerkt de input van de Fietsersbond samen met 
die van de gemeentes in het voorontwerp. Netjes dus om de 
Fietsersbond hierbij al vroeg te betrekken. Ons ‘eigenaarschap’ van 
de input is dan wel een ‘dingetje’. Waar liggen dan immers de 
accenten, c.q. de prioriteiten bij het nemen van beleidsbeslissingen? 
(Zie en lees ook Fietsinfrastructuur, Stefan Bendiks, nai010 
uitgevers (Nieuwe Instituut, Rotterdam)) 
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B a r t  B r o u w e r s  

Het belang van een goede fiets-infrastructuur, 
volgens AI 

fietsinfrastructuur te ontwikkelen. Denk aan slimme 
verkeerslichten die voorrang geven aan fietsers, of het gebruik 
van duurzame materialen voor de aanleg van fietspaden. 
Vanzelfsprekend profiteert de complete regio mee, zodat 
deze kan gaan fungeren als voorbeeld voor andere regio's in 
Nederland en daarbuiten. 
Het transformeren van Zuid-Oost Brabant van auto-
georiënteerde naar fietsvriendelijke regio's, vereist een 
grondige aanpak van diverse knelpunten. Hier een greep uit de 
meest prangende uitdagingen: 
Infrastructuur: Eindhoven en Helmond hebben een 
infrastructuur die historisch gezien is ontworpen met de auto 
als uitgangspunt. Dit resulteert in brede wegen, grote 
kruispunten en onvoldoende gescheiden fietspaden. Dit kan 
fietsers ontmoedigen vanwege veiligheidszorgen en ongemak. 
Verkeersveiligheid: De interactie tussen fietsers en 
gemotoriseerd verkeer kan leiden tot gevaarlijke situaties. 
Vooral op drukke wegen en kruispunten is het risico op 
ongevallen hoger. 
Bewustzijn en Cultuur: Er is een sterke auto-cultuur in deze 
regio. Het veranderen van deze mentaliteit naar een meer 
fietsvriendelijke houding is een uitdaging. 
Weersomstandigheden: In Nederland kan het weer een 
belemmering vormen voor fietsen, met name regen en wind. 
 

Wat moeten we doen? 
Uitbreiding en verbetering van fietspaden: Het creëren van 
veilige, goed onderhouden en duidelijk gemarkeerde 
fietspaden is essentieel. Dit omvat ook het ontwikkelen van 
meer directe routes voor fietsers, gescheiden van het 
autoverkeer. 
Verkeersveiligheidsinitiatieven: Het verbeteren van de 
veiligheid op kruispunten en het implementeren van 
verkeersremmende maatregelen in woonwijken kan de 
veiligheid voor fietsers verhogen. 
Bewustwordingscampagnes: Campagnes om het bewustzijn 
en de voordelen van fietsen te vergroten, kunnen helpen om 
een cultuurverandering teweeg te brengen. 
Fietsvriendelijke voorzieningen: Het aanbieden van 
voldoende fietsenstallingen, oplaadpunten voor elektrische 
fietsen en kleedruimtes op werkplekken kan het fietsen 
aantrekkelijker maken. 
Stimuleringsmaatregelen: Financiële prikkels voor het 
aanschaffen van fietsen, vooral elektrische fietsen, kunnen de 
overstap van auto naar fiets stimuleren. 

 
Gecoördineerde aanpak 
Het transformeren van Zuid-Oost Brabant tot een echte 
fietsregio vereist een gecoördineerde aanpak die zich richt op 
infrastructuur, veiligheid, cultuurverandering en het bieden 
van praktische oplossingen voor fietsers. Door deze 
uitdagingen aan te pakken en te investeren in fietsvriendelijke 
initiatieven, kan deze regio een voorbeeld worden van 
duurzame en gezonde stedelijke mobiliteit. 
Toegegeven, heel verrassend zijn de antwoorden van ChatGPT nou 
ook weer niet. Maar alles bij elkaar kan het toch dienen als 
checklist voor elke fietsactivist. 

 

Op alle pagina’s hiervoor hebben we de details rond fietsbeleid, 
mobiliteitsplannen en verkeersknelpunten kunnen lezen vanuit de 
verschillende regio’s. Maar waarom niet eens een buitenstaander om 
input gevraagd? We vroegen ChatGPT naar de voordelen van een goede 
fiets-infrastructuur en de belemmeringen waar we nog tegenaan lopen. 
Dit was het antwoord: 

In Zuid-Oost Brabant, een regio met meer dan 750.000 inwoners 
speelt de fietsinfrastructuur een cruciale rol in het dagelijks leven. 
De ontwikkeling van hoogwaardige fietspaden in deze regio is niet 
alleen een kwestie van mobiliteit, maar raakt ook aan bredere 
maatschappelijke thema's zoals volksgezondheid, verkeersveiligheid, 
CO2-uitstoot en milieu. 
 

Volksgezondheid: fietsen als medicijn 
In een wereld waar obesitas en hart- en vaatziekten prominente 
gezondheidsproblemen zijn, biedt de fiets een toegankelijke 
oplossing. Regelmatig fietsen draagt bij aan de verbetering van de 
cardiovasculaire gezondheid, vermindert stress en bevordert een 
algemeen gevoel van welzijn. In Eindhoven bijvoorbeeld, bekend om 
zijn technologische en innovatieve karakter, of Helmond, met zijn 
rijke industriële geschiedenis, kan de uitbreiding van fietspaden de 
inwoners stimuleren om vaker de fiets te pakken. Dit heeft een 
direct positief effect op de volksgezondheid. 
 

Minder slachtoffers, meer veiligheid 
Een goed ontworpen fietsinfrastructuur vermindert de interactie 
tussen fietsers en gemotoriseerd verkeer, wat leidt tot een daling 
van het aantal verkeersslachtoffers. In stedelijke gebieden is dit van 
even groot belang als in de dunner bevolkte regio’s van Zuid-Oost 
Brabant. Door het creëren van gescheiden fietspaden, veilige 
kruispunten en voldoende verlichting kunnen fietsers veiliger 
deelnemen aan het verkeer. Dit is niet alleen belangrijk voor de 
fietser zelf, maar ook voor het algemene gevoel van veiligheid in de 
stad. 
 

CO2-uitstoot: Een groenere toekomst 
De impact van fietsen op de vermindering van CO2-uitstoot is 
aanzienlijk. Auto's zijn een van de grootste bronnen van stedelijke 
luchtvervuiling en CO2-uitstoot. Door het stimuleren van 
fietsgebruik in plaats van autogebruik, kan de complete regio zijn 
ecologische voetafdruk verkleinen. Dit is niet alleen goed voor het 
milieu, maar draagt ook bij aan de realisatie van nationale en 
internationale klimaatdoelstellingen. 
 

Milieu: Meer dan alleen CO2 
Naast de vermindering van CO2-uitstoot draagt een sterke 
fietscultuur ook bij aan de vermindering van geluidsvervuiling en de 
verbetering van de luchtkwaliteit. Fietspaden stimuleren niet alleen 
het gebruik van fietsen, maar ontmoedigen ook het gebruik van 
auto's, wat leidt tot minder verkeersopstoppingen en een stillere, 
schonere omgeving. Dit is vooral belangrijk in de dichtbevolkte 
stedelijke gebieden binnen de regio. 
 

Specifieke uitdagingen en kansen 
Eindhoven, als hart van de Brainport-regio, en Helmond, met zijn 
Automotive Campus, hebben unieke kansen om innovatieve 
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Ingezonden artikel - reactie op Ventiel 190 
 
Met verbazing zag ik hoeveel aandacht er in Ventiel 190 
wordt besteed aan de opinies van een auto-man (‘De 
toekomst is aan (de auto) en de fiets’; de haakjes kunnen 
trouwens wel weg als het erom gaat de teneur van het 
betoog weer te geven!). Auto-mensen hebben genoeg 
platforms om hun mening te geven, en deze meneer munt 
niet uit door een alomvattende blik. Gelukkig heeft-ie van 
auto’s meer verstand, zullen we maar denken. 
Dat innovatie alle problemen van de auto oplost, is een 
vrome wensdroom. Vooralsnog compenseert de 
vermindering van de uitstoot van schadelijke stoffen door die 
innovatie de verhoging van de uitstoot door het toenemen 
van het aantal autokilometers nog niet eens! En uit de 
landbouw weten we wat er gebeurt als je alles verwacht van 
innovatie en gewoon doorgaat op dezelfde weg. 
Over veel problemen die de auto met zich mee brengt zwijgt 
meneer helemaal of geeft hij misleidende informatie. De 
veiligheid zou toenemen; maar hoe komt het dan dat het 
aantal verkeersdoden dan toch toeneemt? Hoe zit het met 
het ruimtebeslag door autowegen in een overvol land? Hoe 
zit het met de vernietiging van samenlevingen en 
ecosystemen ten gevolge van lithiumwinning (toegegeven, 
elders op de wereld, niet bij ons)? Hoe staat het eigenlijk met 
de recycling van die lithiumaccu’s? Of is het een probleem 
van later zorg dat we straks met tonnen oude lithiumaccu's 
zitten? 
Het aardige van elektrische auto’s is dat het energieverbruik 
direct in kWh wordt uitgedrukt. Dat maakt het gemakkelijk 
een vergelijking te maken met dingen die we kennen, 
bijvoorbeeld het huishoudelijke energieverbruik. Als je 
daarnaar kijkt, wordt snel duidelijk dat autorijden, ook 
elektrisch, een zeer energie-inefficiënte vorm van vervoer is, 
en ook dat het een beetje mal is om je druk te maken over 
het verbruik van een gloeilampje thuis als je je in een auto 
verplaatst. 
Overigens rijden elektrische auto’s op het moment op kolen, 
of in het gunstigste geval op gas: voor iedere elektrische auto 
die erbij komt moet extra elektriciteit opgewekt worden 
door de verbranding van kolen of gas, want we hebben bij 
lange na niet genoeg groene energie om aan de extra vraag 
van elektrische auto’s te voldoen, en zeker niet op de 
momenten dat elektrische auto’s vaak worden opgeladen – ‘s 
nachts. 
 
Wie de plannen voor een ondergronds busstation in 
Eindhoven betitelt als ‘infrastructuurporno’ weet duidelijk 
niet waar hij over praat. Waarschijnlijk is de heer Van de 

Weijer er nog nooit geweest en heeft hij dus geen idee van de 
gevaarlijke situatie aldaar, vooral tijdens de spitsuren. Ik heb me 
niet dusdanig in de plannen verdiept dat ik durf te zeggen of het 
overdreven luxe is of niet, maar het is dringend nodig daar een 
oplossing voor te vinden. Een geheel gelijkvloerse oplossing kan 
ik me in ieder geval niet indenken. En zou je niet eerder 
moeten spreken van ‘infrastructuurporno’ bij al die 
ongelijkvloerse autowegkruisingen met fly-overs en wat dies 
meer zij, met hun gigantisch ruimtebeslag? Een gewone kruising 
met (veel) stoplichten kan toch ook? Over de opmerking over 
het vliegverkeer zullen we maar helemaal zwijgen. 
 
Menno Tjoelker 
Eindhoven 
 

Ii            INGEZONDEN 

“Autorijden, ook elektrisch, is een zeer energie-inefficiënte vorm van vervoer” 

(Advertentie) 



 

Servicepagina 
SCHADEMELDINGEN FIETSPADEN 
Schademelding kan ook via Meldpunt 
Fietsersbond:  
www. meldpunt.fietsersbond.nl 

Asten 
Asten, Heusden, Ommel 
0493-671212 Klantencontactcentrum 
Via Internet: www. asten.nl  

Bergeijk 
Gemeente Bergeijk 
Contactpersoon: Twan Hurkmans / Kevin 
Penninx 
Afdeling Beheer Ruimte en Organisatie 
Telefoonnummer: 0497-551455 
Mail: info@bergeijk.nl t.a.v. verkeer 

Best 
0499-360360 Algemene Klachtenlijn 
Via Internet: www. gemeentebest.nl  

Bladel 
Bladel, Casteren, Dalem, Hapert,  
Hoogeloon, Netersel 

0497-361661, Wegbeheerder Hr. Vennix. 
Via Internet: www. bladel.nl 

Cranendonck 
Budel, Budel-Dorpplein, Budel-Schoot, 
Gastel, Maarheeze, Soerendonk 

0495-431222 of 140495 
Via Internet: www. cranendonck.nl 

Deurne 
Deurne, Helenaveen, Liessel, Neerkant, 
Vlierden 

0493-387711 Klantencontactcentrum 
Via Internet: www. deurne.nl  

Eersel 
Duizel, Eersel, Knegsel, Steensel,  
Vessem, Wintelre 

0497-531300 Telefooncentrale 
Via Internet: www. eersel.nl  

Eindhoven 
Centrale klachtennummer 14040 
Via Internet: www. eindhoven.nl 
Of BuitenBeter app 

Geldrop – Mierlo  
Centrale klachtennummer 14040 
Via Internet: www. geldrop-mierlo.nl 

Gemert – Bakel  
Bakel, De Mortel, De Rips, Elsendorp, 
Gemert, Handel, Milheeze 

Via Internet: www. gemert-bakel.nl  

Heeze – Leende  
Heeze, Leende, Sterksel 
040-2241536 Hr. v. Meerwijk (voor 
veiligheid) en Hr. Welters (Beleid) 

Via Internet: www. heeze-leende.nl 

Helmond 
0492-587690 Klantencontactcentrum of 
140492 

Via Internet: www. helmond.nl 

Laarbeek 
Aarle-Rixtel, Beek en Donk, Lieshout, 
Mariahout 

0492-469700 Hr. Leduc of Hans Kuijpers 
Via Internet: www. laarbeek.nl 

Nuenen 
040-2631699 Meldpunt 
Via Internet: www. nuenen.nl 

Oirschot 
Oirschot, Oost- West- en Middelbeers, 
Spoordonk 

0499-583333 Hr. Verouden 
Via Internet: www. oirschot.nl 

Reusel – De Mierden  
Hooge Mierde, Hulsel, Lage Mierde, Reusel 
0497-650650 Afd. Woonomgeving 
Via Internet: www. reuseldemierden.nl  

Someren 
Lierop, Someren, Someren-Eind, Someren-
Heide 

0493-494888 Telefooncentrale 
Via Internet: www. someren.nl  

Son en Breugel 
0499-491491 Klantencontactcentrum 
Via Internet: www. sonenbreugel.nl 

Valkenswaard 
Dommelen, Valkenswaard 
040-2083444 Klantencontactcentrum 
Via Internet: www. valkenswaard.nl 

Veldhoven 
Oerle, Veldhoven 
040-2584444 Telefooncentrale of 14040 
Via Internet: www. veldhoven.nl  

Waalre 
Aalst, Waalre 
040-2282500 Klantencontactcentrum 
Via Internet: www. waalre.nl  

 

BEWAAKTE FIETSENSTALLINGEN 

Best 
Fietsenstalling NS Station, gratis 

 ma t/m vrij: 06.00 – 20.15 uur 
In het weekend gesloten. Naast de bewaakte 
stalling is er een weekend- en nachtstalling. 

Eindhoven – Gratis bewaakte fietsen-
stallingen 
18 Septemberplein 

 ma t/m za: 7.00 – 23.30 uur 

 zondag: 11.00 – 23.30 uur 

 Openingstijden bij evenementen worden 
bij de stalling aangegeven 

Heuvelgalerie 

 ma t/m do: 08.00 – 22.30 uur 

 vrijdag & zaterdag: 08.00 – 4.30 uur 

 zondag: 11.00 – 22.30 uur 

 Openingstijden bij evenementen worden 
bij de stalling aangegeven 

Winkelcentrum Woensel 

 ma t/m do: 08.00 – 19.00 uur 

 vrijdag: 08.00 – 21.30 uur 

 zaterdag: 08.00 – 18.00 uur 

 koopzondag: 11.00 – 18.00 uur 

 Openingstijden bij evenementen worden 
bij de stalling aangegeven 

Eindhoven – Bewaakte fietsenstallingen 
tegen betaling 
NS-station, zuidzijde (Stationsplein) 

 Kwartier voor de eerste trein tot  
een kwartier na de laatste trein tijdens 
reguliere dienstregeling. (Niet geopend 
tijdens nachtnet-dienstregeling.) 

NS-station, noordzijde (Neckerspoel) 

 ma t/m vrij: 6.30 – 20.00 uur 
Voor tarieven zie: www. ns.nl  

Helmond ** 
Piet Blomplein 

 ma: 10.30 – 18.30 uur 

 di t/m do: 08.15 – 18.30 uur 

 vrij: 08.15 – 21.30 uur 

 za: 08.15 – 18.00 uur 

Doorneind 

 ma t/m wo: 07.30 – 21.00 uur 

 do t/m vrij: 07.30 – 22.00 uur 

 za: 07.30 – 18.00 uur 

Kasteel Traverse 

 ma: 10.30 – 18.30 uur 

 di t/m do: 08.15 – 18.30 uur 

 vrij: 08.15 – 21.30 uur 

 za: 08.15 – 18.00 uur 
Van vrijdagavond 21.30 uur tot maan-
dagochtend 10.30 uur is de stalling vrij 
toegankelijk en is er alleen camerabewaking. 

Steenwegkwartier 

 7 dagen per week 24 uur per dag 
Alleen cameratoezicht. 

** Op koopzondagen zijn alle bovenstaande 
stallingen geopend van 11.00 – 18.00 uur 

Fietsenstalling NS Helmond Centraal 

 Kwartier voor de eerste trein tot  
een kwartier na de laatste trein tijdens 
reguliere dienstregeling. (Niet geopend 
tijdens nachtnet-dienstregeling.) 

Voor tarieven zie: www. ns.nl  

 

 
 
RECREATIE EN OVERIGE ADRESSEN 
Stichting Landelijk Fietsplatform 
Postbus 846, 3800 AV Amersfoort 
033-4653656 
Website: fietsplatform.nl 
E-mail: info@ fietsplatform.nl 

Stichting Vrienden op de fiets 
Postbus 7471, 2701 AL Zoetermeer 
079-3238556 
Website: www. vriendenopdefiets.nl  
E-mail: administratie@ vriendenopdefiets.nl  

Nederlandse Spoorwegen Regio Zuid 
Gebouw Noordzicht 
Neckerspoel 22, 5611 AD Eindhoven 
Website: www. ns.nl  
E-mail: via de virtuele medewerker 
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9292 Reisinformatiegroep bv. 
Postbus 19319, 3501 DH Utrecht 
Website: www. 9292.nl  
E-mail: via de website 

ROVER 
Postbus 2132, 3800 CC Amersfoort 
033 4220450 
Website: www. rover.nl  
Klachten via de website 

Programma bureau Brabant Veiliger, 
Veiligheid in Brabant, 
Postbus 90151, 5200 MC Den Bosch 
Website: www. brabant.nl/subsites/ 
brabant-veiliger.aspx 

E-Mail: veiligheid@ brabant.nl  

Ezine Nieuwsbrief ‘Verkeersveilig’ 
Redactie: Marion van den Moosdijk 
E-mail: mexin@ iae.nl 

SWOV (St. Wetenschappelijk Onderzoek 
Verkeersveiligheid) 

Postbus 1090, 2260 BB Leidschendam 
Website: www. swov.nl  
E-mail: info@ swov.nl 

CROW, adviesbureau 
Postbus 37, 6710 BA Ede 
Website: www. crow.nl  
E-Mail: klantenservice@ crow.nl 

Veilig Verkeer Nederland 
Postbus 66, 3800 AB Amersfoort 
088-5248800 
Website: www. veiligverkeernederland.nl  
E-mail: info@ vvn.nl 

Veilig Verkeer Nederland 
Regio Zuid (Limburg, Noord-Brabant, Zeeland) 
Beekstraat 546001 GJ Weert 
088- 524 88 50 
E-mail: steunpuntzuid@vvn.nl 

Vrienden van de Voetveren 
Veulenkamp 2, 3848 BG Harderwijk 
Website: www. voetveren.nl  
E-mail: info@ voetveren.nl 
 

SCHADEMELDING FIETSBEWEGWIJZERING 

Het centrale meldpunt voor fietsknooppuntenborden en LF-routeborden is: www. bordjeweg.nl. 
Dit is het meldpunt van Nederland Fietsland en is ook bereikbaar via een link op de site 
www. nederlandfietsland.nl of rechtstreeks via http ://meldsysteem.nederlandfietsland.nl. 
Je komt in beide gevallen op hetzelfde meldpunt uit.  

Bordjes Rondje Eindhoven: info@ ronnico.nl 

Overige bewegwijzering: www.  bewegwijzeringsdienst.nl/schade-melden  

 

INTERNETADRESSEN 

Fietsersbond: www. fietsersbond.nl  

Fietsersbond Noord-Brabant: 
https://noordbrabant.fietsersbond.nl 

Fietsersbond Fietsrouteplanner: www. 

routeplanner.fietsersbond.nl  

Fiets Startpagina: www. fietsstartpagina.nl  

NS fiets: www. nsfiets.nl 

 

Correcties of aanvullingen kunnen 
gemeld worden aan Bart Brouwers 
ventielredactie@ gmail.com 

CONTACTPERSONEN 

Asten 
Vacature 

Best 
Hetty Otten 
0499-374356 
ottrans@ iae.nl 

Bergeijk 
Joseph van den Enden 
06-20745583 
blueclayfrog@gmail.com 

Bladel 
Andre Huijbregts 
06-51691709 
andre.huijbregts@planet.nl 

Cranendonck  
G. Vlassak,  
0495-493687 
gvlassak@ kpnmail.nl 

Deurne 
Michel Lintermans,  
0493-312520, 
michellintermans@outlook.com 

Eersel 
Andre Huijbregts 
06-51691709 
andre.huijbregts@planet.nl 

Organisatie van de Regio 
REGIOBESTUUR 

Voorzitter: 
Annemie Driessen 
Eindhoven 
06-38783314 
fbannemie@ hotmail.com 

Secretaris: 
Hans Freriks  
Eindhoven 
06-44502653  
zuidoostbrabant@fietsers-
bond.nl 

Penningmeester: 
Frank Meertens  
Son en Breugel  
06-12062177 
frankmeertens@kpnmail.nl  

Bestuurslid: 
Dick Verhaart 
Eindhoven 
06-81109258 
dickverhaart@gmail.com 

ONDERAFDELINGEN 

Eindhoven 
Pieter Nuiten 
06-51758275 
eindhoven@ fietsersbond.nl  
eindhoven.fietsersbond.nl  

Geldrop – Mierlo 

Rob van Stratum 
06-24506341 
robvanstratum@gmail.com 

Heeze – Leende 
Arnold Niessen 
040-2240064 
heeze@ fietsersbond.nl 

Helmond  
Wim Raaijmakers 
0492-541622 
helmond@ fietsersbond.nl 

Nuenen 
Marten Sikkens 
06-26832435 
nuenen@ fietsersbond.nl 

Son en Breugel 
Frank Meertens 
06-12062177 
sonenbreugel@fietsersbond.nl  

Valkenswaard 
Mark Somers  
valkenswaard@fietsersbond.nl 

Waalre 
Michael Janssen  
06-28893781 
waalre@fietsersbond.nl 

Gemert-Bakel 
Dies van Soelen 
06-24581030 
diesvsoelen@hotmail.com 

Laarbeek 

Rini Daniëls 
0492 382340 

rinidaniels@onsbrabantnet.nl 

Oirschot 
Vacature 

Reusel-DeMierden 
Andre Huijbregts 
06-51691709 
andre.huijbregts@planet.nl 

Someren 
Vacature 

Veldhoven 
Willem de Bruijn 
06-53944769 
veldhoven@fietsersbond.nl 

 
 

INTERNETADRESSEN 

Regio: http://zuidoostbrabant. 
fietsersbond.nl  
Eindhoven: http://eindhoven. 
fietsersbond.nl 

 

  



 

                                                                                                                                                                                                                                                          

Colofon 

Ventiel is een uitgave van de Fietsersbond, afdeling 
Zuidoost-Brabant en verschijnt vier keer per jaar 

Ledenadministratie  
(abonnementen, adreswijzigingen e.d.)  
Fietsersbond, Nicolaas Beetstraat 2a,  
3511HE Utrecht 
tel. 030-2918171 
www.fietsersbond.nl/contact 

Redactieadres 
Bart Brouwers 
ventielredactie@gmail.com 

Redactie en vormgeving 
Bart Brouwers, Jim Bullock,  
Paul Stege   

Fotografie 
Bart Brouwers, Paul Kloet,  
Dies van Soelen, Jan Vleeshouwers  

 
Coördinatie verspreiding 
René van de Laar en Jeroen de Rijk 
Tel.Jeroen 040-2452036 tel.René 06-30313981 
of e-mail renemvandelaar@outlook.com 

Kopij en illustraties 

Het volgende nummer van Ventiel ver-
schijnt in maart 2024. Kopij graag vóór 
1februari naar het redactieadres sturen. 
Foto’s en andere leuke, toepasselijke 
illustraties zijn evenzeer welkom!  
De redactie behoudt zich het recht voor 
ingezonden stukken in te korten. 

 
 
 
Bericht voor bezorgers 
De volgende Ventielen worden in het begin 
van de maand maart bij de bezorgers 
afgeleverd. Als u niet in staat bent ze 
binnen korte termijn rond te brengen, 
neem contact op met Jeroen de Rijk 
tel. 040-2452036 of René van de Laar,  
tel. 06-30313981 
of e-mail renemvandelaar@outlook.com. 

 
 
 
 Adverteerders 
Landschap Reisboekwinkel, Eindhoven 

Eugène Piters Wijnen, Eindhoven 

Jongens van de reisvereniging Eindhoven 

Richard Maas Tweewielers, Eindhoven 

Hut van Mie Pils, Aalst-Waalre 

Eetcafé Zomerhof, Valkenswaard 

Verzorging drukwerk  
Vane Druk, Helmond  

Oplage: 1330 

Ventielekes 
‘Ventielekes’ van leden die 
betrekking hebben op alles 
wat met fietsen te maken 
heeft, zijn gratis. Deze zijn 
altijd kort en krachtig en 
worden eventueel door de 
redactie ingekort. 
Ventielekes zijn nooit 
commercieel van aard. 
Commerciële mededelingen 
kunnen als advertentie 
worden aangeboden. 

Advertenties 

Kosten van een advertentie: 

 1/1 pagina: € 110,- per      
nummer, € 300,- per jaar 

 1/2 pagina: € 75,- per 
nummer, € 220,- per jaar 

 1/4 pagina: € 45,- per 
nummer, € 155,- per jaar 

 1/8 pagina: € 30,- per 
nummer, € 100,- per jaar 
 


